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101 

Jana Šťastná - FBMI ČVUT 
Lákalo by tě zdravotnictví, ale medicína je moc dlouhá a bojíš se, že se nedostaneš? Pokud chceš na
fakultu, kde se nebudeš muset stále učit a budeš díky průpravě z AG pravděpodobně vědomostně
převyšovat spolužáky, mohlo by se ti líbit FBMI. Radiologie je obor, který lze využít v nukleární
medicíně, diagnostice a radioterapii. Takže ano, můžeš být ten, co mačká čudlík - od rentgenu až po
ozařování onkologických pacientů. Na naší fakultě se případně dá studovat i záchranářství, krizové
řízení, technika, optika a fyzioterapie.

102

Matěj a Ondřej Gregorovi - FS ČVUT 
Máte představu,  kdo je  to  strojní  inženýr?  Zajímá vás,  jak  probíhá  studium na  Fakultě  strojní
ČVUT?  Nevíte,  jakým  směrem  se  vydat  po  gymnáziu?  Přijďte  se  o  tom  s  námi  pobavit!  

Tato beseda trvá 45 minut a dvakrát se opakuje.

105

Teodora Kochová - DAMU 
Ahoj,  máš  rád*a  divadlo?  Věnuješ  se  mu,  nebo  bys  rád*a  začal*a?  A možná  Ti  v  nejzazším
koutečku  hlavy  uzrála  myšlenka  zkusit  se  přihlásit  na  pražskou  DAMU? Jmenuju  se  Teodora
Kochová a ráda s Tebou proberu, jestli se pustit za svým snem. Studuji na DAMU magisterské
studium dramatické výchovy a moc ráda posdílím své zážitky.  Jako divadelní  pedagožka mám
vhled do většiny divadelních disciplín a pod pokličku celého tvůrčího procesu. Kdo všechno se
vlastně točí kolem divadla? Je opravdu herecká kariéra tak zářná a v čem může být tento obor
náročný?  Jak  se  dostat  k  divadlu,  když  nikoho  neznám  a  nemám  žádné  zkušenosti?  Jak  se
připravovat na přijímačky na DAMU? A co se životem, když mě na DAMU nevezmou? Těším se
moc na všechny! 

106

Daniel Blažek - Tělocvik a zeměpis 
Ahoj, zajímá tě sport a rád/-a by ses mu věnoval/-a i na vysoké škole? 
Jmenuji se Daniel Blažek a studuji tělocvik a geografii na FTVS UK a Přírodovědecké fakultě (ano,
je to to stejné, co má paní profesorka Chloupková) a rád ti poradím ohledně tohoto studia.
Co se dozvíš? 
Z čeho se skládají talentové zkoušky a jak se na ně dá připravit. 
Proč je dobré studovat dvojobor a jak moc je to náročné. 
Jaké musím mít sportovní předpoklady, abych školu zvládl/-a. 
Zeměpis není jen o slepých mapách a číslech (rozloha státu, počet obyvatel, HDP atd.). Naopak tě
může naučit pochopit mnohem zajímavější a důležitější věci (Proč jsou nějaké státy vyspělé a jiné
ne? Jak moc ovlivňuje geografická poloha vyspělost státu? Jak funguje globální dělba práce?)
Jak může vypadat zajímavá a zábavná výuka geografie?



Krátce odpovím na výše zmíněné otázky a pak se samozřejmě pokusím odpovědět i na vaše další
dotazy.
Těším se na vás!
P.S. Tělocvik a geografie se dají studovat i samostatně nebo v jiné kombinaci, takže určitě přijď,
pokud tě zajímá jen jeden z oborů.

109

Sára Zubinová - 2. LF UK, Medici na ulici, stáže v Libanonu, Egyptě, Maroku 
Ahoj! Jmenuju se Sára Zubinová a na AG jsem maturovala v roce 2018. Nyní studuji v 5. ročníku
na  2.  lékařské  fakultě  UK v Praze  obor  Všeobecné  lékařství.  Během studia  medicíny  jsem se
zapojila  do nemála  mimoškolních aktivit,  např.  do vedení  studentského spolku Medici  na ulici
(zaměřujícího se na pomoc lidem bez domova). Během letních prázdnin jsem dohromady třikrát
vyjela  na  měsíční  stáže  do  Egypta,  Libanonu  a  Maroka,  a  jeden  semestr  jsem  studovala  ve
francouzském  Lyonu  v rámci  Erasmu.  Abych  toho  náhodou  neměla  málo,  vedle  školy  pracuji
v Armádě spásy jako zdravotní sestra.
Ráda  bych  si  na  svém bloku Agitace  popovídala  se  všemi  příchozími  o  tom,  jaké  je  studium
medicíny. Jestli je to jen krev, pot a slzy už od prvního ročníku, nebo jestli (a jak) se dají tyto léta na
medicíně strávit i příjemně - dopředu prozrazuji, že se příjemně strávit dají a způsobů jak je mnoho!
Můžeme se lehce pobavit i o tom, jak se dá prostřednictvím studia medicíny vyjet do různých koutů
světa, jaké všechny lékařské fakulty v ČR máme, jaké jsou mezi nimi rozdíly, a co (ne)dělat, pokud
chce člověk úspěšně projít přijímacím řízením. 
Budu se na všechny těšit!

205

Magdaléna Částková - Historie, společenské vědy pro vzdělávání 
Studovala jsem VŠCHT obor chemické inženýrství, ale nedostudovala ho. V mezičase přemýšlení,
kam dál, jsem sehnala brigádu v pražské zoo. Aktuálně studuji druhý ročník bakalářského studia na
Filozofické fakultě Jana Evangelisty Purkyně v Ústí nad Labem. Jak skloubit dvě brigády v zoo se
studiem na vysoké škole? Co zařídit při nástupu do prváku a jak se odhodlat ke studiu v jiném
městě? Co dělat, když se první studium na VŠ nepodaří podle představ? Na to vše se budu snažit
odpovědět, tak se neváhejte zastavit. 

206

Tereza Kaiserová - Česko - Německá studia, Velvyslanectví SRN v ČR 
Baví tě němčina, ale nechceš ji ani učit ani se vrtat ve staré literatuře na germanistice? Zajímají tě
dějiny, zeměpis, politika nebo kultura? Cestuješ rád/a do zahraničí? Chceš vědět, co se s tím dá
studovat a dělat? Zajímá tě, jak si zlepšit němčinu mimo školu? Nebo co může dělat Češka na
(německém  či  jiném)  velvyslanectví  v  Praze?  O  tom  všem  se  můžeme  pobavit  na  besedě.
Vystudovala jsem double degree obor Česko-německá studia v Praze a Regensburgu. Na magistru
jsem pokračovala oborem Německá a rakouská studia taktéž na Institutu mezinárodních studií FSV
UK. Byla jsem aktivní v Česko-německém fóru mládeže či projektu Do Německa na zkušenou.
Momentálně pracuji na německém velvyslanectví v Praze v oddělení kultury a protokolu. 



9:10

101

Jan Pospíšil - Výškové práce 1. část 
1. Praktická ukázka zřízení lanového přístupu 
- upevnění lan pomocí smyček, uzlů a karabin 
- příprava sebejistění a pracovní lavičky
2. Aktivita studentů 
- studenti mají možnost vyzkoušet si předchozí dva body 
3. Tři specifika mojí práce v kontrastu s typickou prací dnešní doby 
- živnostník x zaměstanec - Vrabec v hrsti nebo holub na střeše? 
- intelektuální x manuální - S čistou hlavou nebo rukama? 
- indoor x outdoor - Nebe nebo strop 

Beseda trvá 90 minut. 

102

Matěj a Ondřej Gregorovi - FS ČVUT opakování 
Máte představu,  kdo je  to  strojní  inženýr?  Zajímá vás,  jak  probíhá  studium na  Fakultě  strojní
ČVUT?  Nevíte,  jakým  směrem  se  vydat  po  gymnáziu?  Přijďte  se  o  tom  s  námi  pobavit!  

Tato beseda trvá 45 minut a dvakrát se opakuje.

105

Štěpánka Bálková - Práce ve stomatologii 
Zajímá Tě zubní lékařství (stomatologie)? Jmenuji se Štěpánka Bálková a jsem absolventka AG z
roku, kdy jsi ještě nebyl(a) na světě, 1997. V roce 2004 jsem absolvovala obor stomatologie na 1.
LF UK v Praze.

Proč  jsem  si  stomatologii  vybrala  já?  A proč  by  sis  jí  (ne)měl(a)  vybrat  Ty?  Původně  jsem
uvažovala, že se stanu novinářkou. Pak jsem chtěla dělat nějaký přírodovědný obor. Ale asi tak od
druháku na AG už jsem tušila, že se chci věnovat zubnímu lékařství. Spousta lidí se mě snažilo
odradit. Asi se Tě taky budu snažit odradit. Ale třeba zrovna na Tebe čeká dobrodružné objevování
světa stomatologie.

106

Damián Koch - FHS, komunální politika, memes 1. část 
Co se stane, když vás nevezmou, kam jste chtěli 
Na  gymplu  jsem  měl  velké  plány,  ale  vzali  mě  jen  na  FHS  UK  -  vejšku,  které  se  přezdívá
„prodloužený gympl“. Bakalářský titul ze sociologie, psychologie, ekonomie, filosofie, historie a
antropologie (ale ničeho z toho pořádně) jsem tam dodělal místo obvyklých tří let za pět a půl. Na
magistra asi nikam nepůjdu. Přesto jsem hodně spokojenej s tím, co dělám a kde teď v životě jsem.
Chci ukázat realitu na FHS a taky to, že život nestojí a nepadá na škole, a že užitečný a šťastný
může člověk být, i když se věci nevyvíjí, jak si přál. Při škole jsem stihnul pracovat několik let na
plný úvazek v Milionu chvilek a dnes pracuju na pražském magistrátu pro PRAHA SOBĚ. Pokud



jste  spíš  humanitně  orientovaní,  chcete  vidět  prezentaci  tvořenou  jenom memy,  vyslechnout  si
nějaké nevyžádané rady, nebo se prostě aspoň ulejt ze školy, moc se na vás budu těšit! 

Beseda trvá 90 minut. 

109

Dan Červenka - 1. LF UK; učení a psychika 1. část 
Mám rád biologii, ale ještě před pár lety by mě nenapadlo, že skončím v prváku na 1. LF UK.
Pokusím se shrnout, o čem uvažovat při volbě tohoto směru, co vás tam čeká a jak to bude vypadat
na začátku - co zařídit a s čím se nestresovat. Také bych se rád podělil o to, co jsem se na AG i za tu
chvilku na 1.LF naučil o učení i zvládání psychiky, co se týče stresu, koncentrace i medicínských
nechutností - to se hodí i kamkoli jinam do života. Zmíním se i o maturitě a přijímacím řízení. 
Beseda trvá 90 minut. 

205

Ivana Šteglová - Personalistika 
Co dělá personalista? A co také může být personalistika? Bonus: další profese v business světě
Ve světě businessu existuje řada profesí, které nenajdete jako studijní obor. Podíváme se na profesi
personalisty, o jak pestrou a zajímavou roli se může jednat. A jako bonus si řekneme pár dalších
možná zatím neznámých profesí, které mají svoji úlohu ve firemním světě. 

206

Oliver Adámek - Mezinárodní vztahy, práce v médiích 
Asi  nikdo  neví,  jestli  za  pár  let  bude  žurnalistika  existovat  tak,  jak  ji  známe.  Zkusím  vám
povyprávět, co se s novinařinou děje a proč je to pořád hodně naplňující a zajímavá práce. Dozvíte
se  třeba,  proč  mají  novináři  rádi  pražské  zastupitelstvo,  jak  se  dá  připravovat  rozhovor  s
prezidentem, jak to vypadá ve volebních štábech při sčítání hlasů a další fun facts. A kromě práce v
Reflexu a médiích vůbec budu mluvit taky o studiu mezinárodních vztahů na FSV UK. Těším se na
vaše otázky! 



10:15

101

Jan Pospíšil - Výškové práce 2. část 
Druhá část besedy.

102

Matěj a Ondřej Gregorovi - FS ČVUT opakování 
Máte představu,  kdo je  to  strojní  inženýr?  Zajímá vás,  jak  probíhá  studium na  Fakultě  strojní
ČVUT?  Nevíte,  jakým  směrem  se  vydat  po  gymnáziu?  Přijďte  se  o  tom  s  námi  pobavit!  

Tato beseda trvá 45 minut a dvakrát se opakuje.

105

Tomáš Buriánek - Psychologie na FF MUNI (a Baltistika s finštinou a estonštinou) 1. část 
108/1516. Počet přijatých/počet uchazečů. Psychologie je prostě oblíbený obor a tohle číslo možná
vypadá děsivě. Hlavní je ale nenechat se tím vystrašit,  protože myslím, že to za to potom stojí.
Zkusím vás přesvědčit, že pokud fakt chcete studovat psychologii, tak se tam dostanete. Zkusím
taky nastínit, co se potom v té škole vlastně dělá a jestli by to pro vás vůbec bylo. A ze zkušenosti
vím, že se v psychologii najde něco pro každého, protože psychologie není jen být terapeutem.
V neposlední řadě zkusím taky odpovědět na všechny otázky o psychologii, nebo Brnu. Jo a taky
jsem začal studovat baltistiku, kde se učím finsky a estonsky, tak bude taky nějaké okénko o tom,
jestli bude zájem. 

Tato beseda má 90 minut. 

106

Damián Koch - FHS, komunální politika, memes 2. část 
Druhá část besedy.

108

Beno Ge - 22 let v Armádě České Republiky 1. část
Vojenský pilot, válečný veterán, protokolista, štábní důstojník bude hovořit o tom, že Armáda je 
komplexní organizace pro mnoho různých profesí. Zažitá představa o tom, že být vojákem je pouze 
střílení a běhání v maskáčích je přežitek. Bude přednášet nejen o tom, že v Armádě lze jako 
vysokoškolák kromě ryze vojenských profesí nalézt uplatnění i jako ekonom, lékař, farmaceut, 
veterinář, logistik, IT odborník, strojař, inženýr, právník apod. 
Tato beseda trvá 90 minut.

109

Dan Červenka - 1. LF UK; učení a psychika 2. část 
Druhá část besedy.

205



Matěj Jirsa - Kněžství 
Na ágéčku jsem měl nejraději toulání se po hospodách a po lesích. Pak jsem se rozhodl, že budu
kněz. Jak v bujarém studentském životě rozpoznat, co dělat? Jak hledat smysl života a přitom si
zachovat drajv a energii a kamarády? Jaké to je, být kněz? Jaké to je, pracovat v církvi? Jaké to je,
opravovat kostel za miliony, když nemáte peníze a nikdy jste se neučili jak na to? Minibeseda o
riskování, odvaze, svobodě, dospělosti  a rozhodování.  Anebo o tom, co vás bude zajímat. Jsem
Matěj, po Ágéčku jsem vystudoval KTF, rok jsem byl na Erasmu v Irsku, pak rok v sídlištní farnosti
ve Stodůlkách a teď ve Vlašimi a okolí. 

206

Dominika  Klepková,  Tomáš  Pešek  - Seznámení  se  strukturou  volnočasových
aktivit (stáže, dobrovolnictví) a kariérového poradenství 
Dominika Klepková:  Jsem vám k dispozici  s  konzultací a pomocí v oblasti  získání praktických
zkušeností  například  formou  stáží,  dobrovolnictví,  stínování  (jednodenní  stáž)  a  dalších
mimoškolních  aktivit.  Jakožto  koordinátorka  spolupráce  školy  a  zaměstnavatele  pro  studenty
Arcibiskupského gymnázia navazuji kontakty a vyhledávám pro studenty přínosnou spolupráci v
rámci pracovního trhu. Velmi ráda využiji tuto příležitost k setkání, a přiblížím, o co jde. 

Tomáš Pešek:  Na AG jsem začal  pracovat  v  roce 2015.  O dva roky později  jsem byl  pověřen
výchovným a kariérovým poradenstvím. Poskytuji žákyním a žákům školy individuální konzultace
týkající se pomaturitního vzdělávání, ale i dalších možných cest uplatnění na trhu práce. Pomáhám
při dohledávání potřebných informací a snažím se především vytvořit prostor, kde je možné sdílet
případné  obavy  vyplývající  ze  vstupu  do  další  důležité  životní  fáze.  Tato  beseda  je  vhodná
především pro kvinty, aby získaly orientaci v možnostech, které se studentům vyššího gymnázia
nabízejí. 



11:10

101

Kamila  Bejšovcová,  Rudolf  Bloudek,  Vojtěch  Stluka,  Vojtěch  Kašpar,  Ondřej  Kadleček  -
Debatní kroužek 
Objevte umění přesvědčování a kritického myšlení Přijde vám důležitá komunikace a jistota ve
vlastním vyjadřování? Chcete se připravit na prezentování ve škole, v práci nebo u maturity? Jste
nervózní,  když máte mluvit  před více lidmi? Zajímají  vás různorodá témata a rádi  diskutujete?
Pokud jste odpověděli alespoň jednou ano, přijďte se podívat, jak vypadá a k čemu vám může být
dobré debatování ve stylu Karla Poppera. Dva dvoučlenné týmy se spolu “poperou” na kontroverzní
tezi “Branná povinnost by měla být znovu zavedena”, kde jeden tým bude téma hájit a druhý jejich
argumenty vyvracet. Na konci si budete moci sami vyzkoušet, jak vymyslet argument, a zúčastnit se
diskuze. 

102

Jakub Bareš - Podnikání, Technologie, Strategie a Revoluce AI 1. část 

1. Úvod a background ke ChatGPT 
2. Strategické myšlení 

• Vysvětlení konceptu strategického myšlení. 
• Jak může ChatGPT pomoci s rozvojem strategických dovedností. 

3. Rozvoj kariéry 
• Jak ChatGPT může podpořit rozvoj kariéry. 

4. Efektivní použití ChatGPT 
• Tipy a triky pro efektivní komunikaci s ChatGPT. 
• Zabezpečení správných a relevantních odpovědí. 

5. Praktické příklady a skupinová práce 
• Studenti budou pracovat ve skupinách na konkrétních strategických úkolech nebo 

kariérních dotazech. 
6. Závěr a otázky 

• Shrnutí klíčových bodů a dojmové závěry z workshopu. 
• Otevření pro otázky a diskuzi. 

Tato beseda má 90 minut. 

105

Tomáš Buriánek - Psychologie na FF MUNI (a Baltistika s finštinou a estonštinou) 2. část 
Druhá část besedy.

106

Ema Turnerová - Sociologie, sociální práce 
Ahoj! Na AG jsem maturovala v roce 2020 a nedávno jsem dostudovala dva bakaláře, jednoho ze
sociologie  a  jednoho ze sociální  práce,  obojí  na FFUK a pokračuju na magistra  ze  sociologie.
Kdyby tě zajímalo, jaké je studovat tyhle obory, v čem spočívají přijímačky, co můžeš po takovém



studiu dělat, jak funguje filda obecně, nebo jestli je dobrý nápad studovat dvě vejšky najednou, ráda
se na všechno pokusím odpovědět. 

108
Beno Ge - 22 let v Armádě České Republiky 2. část
Druhá část besedy.

109

Klára Pechačová, Annemarie Černohorská, Dan Červenka, Štěpán Šemro - lékařské fukulty
UK 1. část 
Jsme skupina mediků poskládaná ze studentů tří pražských lékařských fakult a fakulty v Hradci
králové. Rádi bychom vám na AGitaci přiblížili, jak to na medicíně chodí. Můžeme si říct něco o
přijímačkách,  z  čeho  se  vyplatí  maturovat,  jaké  jsou  rozdíly  mezi  jednotlivými  lékařskými
fakultami, o bydlení na koleji, samotném studiu nebo o čemkoliv, co Vás bude zajímat. Rádi se s
Vámi podělíme o naše zkušenosti, tak neváhejte přijít. Tato beseda má 90 minut. 

205

Magdalena Slováková - Studium stomatologie 
Proč jsem chtěla být zubařkou? V čem se liší studium zubního a všeobecného lékařství? Kde všude
se dá zubní lékařství v Česku studovat? Studuju ve třeťáku zubní lékařství na 1. LF UK v Praze a
ráda vám zodpovím všechno, co vás zajímá. Povím vám například, jak těžké jsou přijímačky a jak
probíhá naše výuka. 

206

Adam Šilar - Politologie, komunální politika 
Z politologie do politiky 
Chcete vědět více o politologii na FSV UK nebo o Erasmu v Anglii? Zajímá vás, jak se zapojit v
mládežnické organizaci politické strany nebo do aktivní politiky? Přijďte se zeptat na cokoliv, co
vás zajímá! 
Na Ágéčku jsem maturoval před (pro mě až neuvěřitelnými) deseti lety. Studoval jsem paralelně
politologii a mezinárodní vztahy na FSV UK (kde jsem pokračoval i magistrem) a hospodářskou
správu na NF VŠE (tam jsem nakonec studia zanechal už během bakaláře). V průběhu jsem také
strávil  semestr  na  University  of  Nottingham.  Pracovní  zkušenosti  mám  ze  státní  správy
(ministerstvo kultury) a z celostátní a komunální politiky. V současnosti působím na plný úvazek
jako zastupitel Městské části Praha 10. 
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Klára Španělová - Žurnalistika 
Studium žurnalistiky a práce v médiích. Jde vám psaní, mluvení nebo focení? Rádi sledujete, co se
děje? Možná je novinařina pro vás. Řekneme si, co obnáší žurna na Karlovce – v čem je studium
fajn, i když ho k práci v médiích vyloženě nepotřebujete. Povyprávím vám, jaká je práce v redakci,
u mě konkrétně v Aktuálně.cz, a jak se k ní (nebo jinam) dostat. Jestli přemýšlíte nad budoucností a
vidíte se třeba někde v tomto směru, doražte a ráda se s vámi popovídám. Těším se, čau! 

102

Jakub Bareš - Podnikání, Technologie, Strategie a Revoluce AI 2. část 
Druhá část besedy.

105

Štěpán Mairovský - Studium práva a veřejné a sociální politiky, práce na Ministerstvu financí
Tipy a triky věčně studujícího 
- studium pražských práv: o čem jsou práva a o čem studium, iluze a realita, pár tipů k přijímačkám 
- studium veřejné a sociální politiky aneb jeden obor trochu ve stínu 
- práce na Ministerstvu financí: o čem to je a k čemu mi je k práci studium práv 

106

Ludmila Čuchalová - Ošetřovatelství a stará hudba 
Medicína  je  snem  nejednoho  gymnazisty.  Kolik  z  nich  ale  někdy  reálně  napadlo  studovat
ošetřovatelství? Pokusím se ukázat Vám, že práce zdravotní sestry není jenom o vaření kávy pro
doktory a o stlaní postelí po pacientech, ale že sestra a doktor jsou v péči o pacienty skutečně
rovnocennými partnery, každý se svou specifickou (ne podřadnou) rolí a odborností. 
[střih] 
Slyšeli jste někdy o pojmu „stará hudba“ a „provozovací praxe“? Já do té doby, než jsem tento obor
začala studovat, tak ne. Teď jsem už ale o něco chytřejší a můžu Vám říct, že „stará hudba“ je
hudba zejména 16.-18. století (čili se bavíme hlavně o baroku) a „provozovací praxe“ se zabývá
tím, jak se v době svého vzniku a rozkvětu hrála a zpívala (a věřte či ne, je to dost odlišné od
způsobu interpretace hudby například 19. století). Dále se ode mě dozvíte, jaké je to studovat dvě
vysoké najednou (a každou v jiném městě), jestli se přitom dá pracovat (ano, dá), jaké to je bydlet
samostatně, jak se dá stát se varhaníkem… zkrátka všechno, co Vás bude zajímat. Neslibuji, že na
všechny dotazy budu znát odpověď, ale slibuji, že na všechny odpovím. 
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Klára Pechačová, Annemarie Černohorská, Dan Červenka, Štěpán Šemro - lékařské fukulty 
UK 2. část 
Druhá část besedy.

205

Matěj Smrček - Videohry, marketing 



Česko je  ve  vývoji  her  fakt  dobrý.  Po AGéčku  jsem během studia  začal  pracovat  v  Bohemia
Interactive a pracoval tak na hrách jako Arma, DayZ, MiniDayZ a Someday You’ll Return. Pokud
vás zajímá marketing, nebo zvažujete kariéru v tomhle super průmyslu, tak můžeme probrat co od
toho (ne)čekat a jak s tím začít. 
Jedna  z  velkých  výzev,  ale  i  krás,  tohodle  odvětví  je,  že  propojuje  umělecké  role  s  těmi
technickými.  Můžete  být  grafik,  zvukař,  programátor,  animátor,  datový  analytik  nebo  herní
designér, ale na konci vždy stojí jen jedna hra. Těch lidí tam je potřeba mnohem víc, než se vám
může zdát. Já třeba řešil hlavně jak hru nejlépe vystihnout v traileru, článku, screenshotu nebo na
streamu. Tak třeba najdete disciplínu, která vám sedne a příští českou hitovku vydáte vy. 
Pokud  se  vidíte  spíš  na  univerzitě,  můžeme  probrat  i  moje  zkušenosti  ze  studia  na  FSV UK
Marketingová komunikace a PR a na FF UK Studia nových médií. Hrám se totiž můžete věnovat
velmi dobře i akademicky. 
Budu se těšit. 

206

Markéta Pelantová - Buněčná a molekulární biologie 
Po AGčku (kde jsem na biologii měla nejdéle prof. Truhlářovou a na chemii prof. Šilhu) jsem šla na
Přírodovědeckou fakultu Univerzity Karlovy, kde jsem na bakaláři studovala Molekulární biologii a
biochemii.  Na magistra a pak i  na současný doktorát jsem přešla na obor Vývojová a buněčná
biologie.
V laboratoři, kde pracuji, se zabýváme zkoumáním invazivity nádorových buněk. Zajímá nás tedy,
jak se stane, že nádorové buňky opustí původní nádor a rozlezou se po těle a vytvoří metastáze
(nové nádory), což je pak to, na co člověk umírá. Konkrétně nás zajímá buněčná signalizace, která
stojí za tím, že jsou nádorové buňky schopné cestovat tkání.
Zkoumáme to  např.  tak,  že  ovlivňujeme konkrétní  proteiny  nebo signalizační  dráhy  v buňce  a
zjišťujeme, co to se schopností buněk invadovat do okolního prostředí udělá a proč. V praxi to pro
mě znamená různé genetické či jiné manipulace buněk a hodně práce s mikroskopem.
Naší snahou tedy je, abychom lépe pochopili rakovinné buňky a byli tak v budoucnu efektivnější
v léčbě rakoviny. 
V rámci AGitace budu mluvit o tom, o čem budete chtít. Určitě pro vás udělám nějaké intro do
přihlašování se na PřF UK a studiu na fakultě. Dále vám jsem schopná povědět něco o možných
zaměstnáních po studiu. A hlavně – ráda s váma podiskutuju o tom, co práce vědce obnáší, jak
vědecký výzkum funguje a jak moc je to, co se teď učíte v biologii na střední, pravda. Taky se vedle
práce trochu angažuju v projektu Zeptej se vědce, v rámci kterého řešíme komunikaci vědy laické
veřejnosti, tedy můžeme se pobavit i o tom. A když bude čas a chuť, klidně si můžeme i jen povídat
o buněčné biologii či jak funguje rakovina.
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Klára Španělová - Grafický design 
Grafický design na volné noze. Jak začít dělat grafiku? Je k tomu potřeba studium na umělecké 
škole? Kde hledat klienty a příležitosti? Ráda se s vámi podělím o moje zkušenosti ze studentského 
života, ke kterému si bokem přivydělávám grafickým designem pro různé značky, přestože vlastně 
studuju něco trochu jiného. Můžeme si říct, v čem je grafický design skvělý, v čem je náročný, kde 
a jak se ho naučit sám. Bohužel vám neporadím, jak se dostat na UMPRUM nebo na FDULS. Ale 
pokusím se poradit, jak se v tomhle případě přiblížit váší možná vysněné práci i bez toho. Budu se 
těšit! 

102

Václav Štícha - Lesnictví, vyučování na ČZU, podnikání 
Přírodní vědy - lesnictví a arboristika (péče o dřeviny rostoucí mimo les). Studium na České 
zemědělské univerzitě v Praze, pár slov o škole, nabídce oborů, uplatnění. Práce na vysoké škole - 
technik, pedagog, výzkumný pracovník. Podnikatelská činnost - práce na volné noze, výhody, 
úskalí. 

105

Andrea Grosová, Andrea Grivalská - Právo, advokacie 
Andrea Grosová: Víte, že chcete jít na práva, ale nemáte jasno v tom, co přesně byste chtěli dělat?
Nebo  vůbec  nevíte,  co  chcete  po  maturitě  studovat?  Představujete  si  úžasný  svět  Kravaťáků,
spoustu peněz k tomu a ještě čas na vlastní život a zábavu? Tak přesně z těchto představ vás vyléčí
má přednáška, jakožto absolventa Právnické fakulty Univerzity Karlovy v Praze. 
Formou diskuze si spolu projdeme všechna právnická povolání a budeme debatovat o všem, co vás
bude zajímat o světě  práva i  mimo něj.  Tato přednáška vám pomůže lépe porozumět tomu,  co
znamená studovat práva a jaký může být váš budoucí profesní život jako právníka. 

Andrea Grivalská:
- Připojte se k naší přednášce o právu v praxi a cestě právního kariéristy. Pojďte s námi zjistit, jak (a
zda vůbec) může studium práv změnit váš život.
- Zjistěte, jaké se můžete zapojit do pracovního světe v době studia na vysoké škole a po konci 
studia.  
- Objevte své možnosti pro kariéru v oblasti práva, výhody a nevýhody právních povolání. 
- Zeptejte se na rady ohledně možností uplatnění právníka v business světě. 

106

Vojtěch Koběrský a Augustina Micková - Psychologie FF UK
Moc Vás zdravíme! 
Přijďte se s námi na letošní AGitaci pobavit o tom, jaké je studium jednooborové psychologie na FF
UK. Povíme si něco o notoricky známých přijímačkách a jak se na ně připravit. Taky se od nás
dozvíš,  co  obnáší  studium,  jak  probíhá  a  jak  se  můžeš  v budoucnosti  jako psycholog uplatnit.
Těšíme se na Vás! 
Augi a Vojta 
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Anna Chmelíková - Práce ve zdravotnictví 
Když jdete na medicínu, víte, že studium bude těžké, že úspěch u přijímacích zkoušek je nejistý. 
Někdo se připravuje na přijímačky i více než rok. Pro někoho je medicína splněným dětským snem 
a když už se na lékařskou fakultu dostanete, tak to znamená, že jste šikovný student. Poté následuje 
šest pro někoho více či méně šťastných let na vysoké škole. 
Já studia rozhodně nelituji, bylo náročné, ale bavilo mě. O tom, co vás čeká po studiu, se ale před 
přijímačkami moc zjistit nedalo - možná to tehdy bylo jiné, možná jsem se jen zaměřila na samotné 
přijímačky a neřešila, co bude pak. Je dobré mít kamarády a známé, kteří už třeba v medicíně 
pracují. Já třeba takové kontakty neměla a spoustu věcí pro mě byla velké překvapení. Spoustě 
zvěstí jsem nevěřila a vše se začalo rýsovat až během dlouhých praxí v šestém ročníku. Já se 
rozhodla se neobětovat na oltář medicíny a možná proto stále nelituji, že jsem se ke studiu rozhodla.
Jenže jsem v systému zatím jen rok, můžete se zkusit zeptat třeba za pět let. 

Body k přednášce:
Když chcete začít pracovat: zápis do lékařské komory, výběr atestačního oboru, výběr pracoviště
Vzdělávání a vzdělávací systém, atestační zkoušky, délka vzdělávání
Výhody a nevýhody povolání

 + zaměstnanost ve zdravotnictví, tabulkové platy, výhled do budoucna- do ambulantního 
sektoru, atraktivnost?, možnost práce v zahraničí, mít lékaře v rodině – kontakty.

 - firemní nebenefity, flexibilita pracovní doby, přesčasy, plat/mzda ve zdravotnictví, složitá 
předatestační příprava, 

Skloubení práce s mateřstvím/otcovstvím – zkrácené úvazky? Vycházejí zaměstnavatelé vstříc?
Prostředí na pracovišti – dobrovolnost přesčasů, adekvátní dohled/ dozor, vztah se sesterským 
personálem, kultura na pracovišti, vtahy s nadřízenými.
Práce ve vězení – tak trochu alternativní pracovní místo a proč se někdo rozhodne začít zrovna 
tady?

 Specifická práce se specifickými lidmi, skladba pacientů, pestrost práce, 
 Když se vám běžná rutina systému nelíbí a hledáte jinou cestu. 

Diskuze 

205

Anna Kačurová - Blízkovýchodní studia 
Gap year a pak Blízkovýchodní studia, aneb i s rokem pauzy se na přijímačky dá připravit. Teď
nastupuji do druháku na specializaci Arabistika a k tomu pracuji na ¾ úvazek. Vím, že i práce ke
studiu (zejména prezenčnímu) může být  náročné téma a ráda nasdílím svoje zkušenosti.  Co se
arabistiky týče, je to neskutečně variabilní obor s pedagogy, kteří svoji práci milují, a díky tomu je
studium sice  náročné,  ale  stojí  za  to.  Co konkrétně  od  něj  čekat  a  jak  je  potřeba  se  připravit
samozřejmě podrobně popíšu, a těším se na dotazy a diskuzi. 
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Jakub Kolář a Ondřej Maceška - FEL ČVUT - Základy AI & Tvorba grafiky a her  
Jsou to právě dva roky, co jsme na AG odmaturovali.  V současnosti studujeme na ČVUT FEL
Otevřenou Informatiku – konkrétně Základy umělé inteligence a Počítačové hry a grafiku. Rádi si s
vámi popovídáme o čemkoliv od maturity a jak jsme se na ni připravovali, přes naše zkušenosti s
vysokou, kdy vám také ukážeme, co se nám za tu dobu už podařilo za projekty vytvořit,  až po
jakékoliv téma týkající se technologií, které studujeme, nebo čehokoli dalšího co vás bude zajímat.
Těšíme se na viděnou! 


